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Formandens indledning 

”Dansk Atletik Forbund leverer på alle parametre” 
 
Sådan blev jeg mødt af en dansk idrætspolitiker 
tidligere i år. 
 
Venligt sagt og helt sikkert også oprigtigt ment. Det 
er også en smule ved siden af virkeligheden, men 
samtidig et signal om, at andre i den danske 
idrætsverden ser på dansk atletik med 
anerkendelse. 
 
De anderkender, at vi med ”Bevæg dig for livet” er 
langt fremme indenfor motionsidrætten, at vi står 
bag et Skole OL, som bare vokser og vokser, og at vi 
med Copenhagen Halfmarathon har Danmarks 
største succes, hvad angår motionsidrætsturisme, 
De ser også, at vi har en skarp og utvetydig offensiv 
profil indenfor antidoping, at vores internationale 
indflydelse er stigende, og at vores elite leverer de 
bedste resultater i en årrække – og at talentarbejdet 
giver håb om endnu flere fremgange i de kommende 
år. 
 
Kort sagt er det set udefra de bedste tider længe i 
dansk atletik. 
 
Set indefra ser det også sådan ud. Men samtidig er 
det også de værste tider. For behovet for forandring 
er altid ubehageligt. Vores idræt er på en række 
områder formet i en tid, som ikke er mere; 
 
forventningerne fra omgivelserne til vores idræt, 
forståelsen for hvad vores idræt kræver af rammer, 
interessen for de forskellige aspekter af vores 
idræt, er alle væsentligt anderledes end for blot 10 
år siden – for slet ikke at tale om for 45 år siden, 
hvor jeg begyndte i atletikken. På trods heraf er der 
fundamentale dele af vores idræt, som fremstår 
uændrede – for det er svært at lave om på noget, 
man holder af. Det kræver energi af forandre noget, 
som er etableret, og det er ofte svært at blive enige 
om, hvad der skal erstatte det, som var. 

Så i disse de bedste tider skal vi huske at have 
armene i vejret og fejre, at vi som fællesskab har 
leveret et fælles produkt, vi alle har ejerskab af og 
med rette kan føle stolthed ved. Og samtidig skal vi 
være bevidste om behovet for kontinuerligt at flytte 
os, at udvikle vores idræt i en retning, der ikke blot 
bringer den på omgangshøjde med sin nutid, men 
også fra tid til anden kan anvise retningen for andre. 
 
I denne tid pågår der i mange sammenhænge 
processer, som munder ud i nye planer for de 
kommende år. I samarbejde med Danmarks 
Idrætsforbund udvikler vi ny strategiplan for 
forbundet, hvilket vi naturligvis skal drøfte på 
årsmødet. Med Team Danmark drøfter vi, hvordan 
vi kan løfte vores elite endnu et trin, og i vores 
respektive events er fokus på at år for år løfte dem 
nærmere den internationale top. I disse processer 
er forbundets formulerede værdier essentielle – 
noget der altid er i baghovedet. Men de står ikke 
alene; hver især har vi værdier, vi bringer med ind i 
arbejdet. Og for mit vedkommende er det 
”kompromisløshed”.  
 
Kompromisløshed er et gennemgående tema bag 
vores største successer – og jeg er overbevist om, at 
de strategier, som skal bringe os yderligere frem, 
kun vil lykkes, hvis vi tilgår dem med 
kompromisløshed.  
 
Vi har i det forgangne år i fællesskab leveret et OL-
sølv, adskillige af verdens største og bedste 
motionsløb og et skoletiltag, som omverdenen ser 
på med beundring. Jeg tror og håber, at det kun er et 
stop på vejen.  
 
Tak for et inspirerende og altid spændende 
samarbejde med alle i atletik-danmark. 
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Bestyrelsen 

Karsten Munkvad 
Formand 

 

Torben Dan Pedersen 
Næstformand 

 
    
Svend Lykkemark 
Christensen 
Bestyrelsesmedlem 

 
 

Niels Kim Hjorth 
Bestyrelsesmedlem 

 

Annette Nørgaard 
Jensen 
Bestyrelsesmedlem 

 
 

Henning Blok Madsen 
Bestyrelsesmedlem 

 

Søren Munch 
Bestyrelsesmedlem 

 

  

 

Komiteer 

Senior 

 
Medlemmer 
Thomas Bøgh (formand) 
Andreas Jeppesen 
Birthe Steenberg 
Michael Jørgensen  
Annette Nørgaard Jensen (bestyrelsesmedlem) 
 

Børne & unge 

 
Medlemmer 
Anne Line Mørck (formand) 
Charlotte Beiter Bomme 
Dennis Mägi 
Gunnar Møller Nielsen 
Mads Moos Larsen 
Morten Skov Hansen 
Søren Munch (bestyrelse) 
 
 

Masters 

 
Medlemmer 
Knud Høyer (formand) 
Henning Steffan Jensen 
Inge Faldager 
Knud Erik Pedersen 
Poul Grenaa 
Tom Elmer Christensen 
Claus Børsen 
Knud V. Hansen 
Kurt Jochumsen 
Karsten Munkvad (bestyrelsen) 
 

Teknisk komite 

 
Medlemmer 
Martin Roald-Arbøl 
Inge-Marie Schöler 
Kirsten Bergmann 
Peer Jensen 
Ulrich Engmark 
Henning Blok Madsen (bestyrelsen) 
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20 højdepunkter i det forgangne år 

 
  13. december  Dansk bronze ved EM cross for U20 hold piger 
    
  6. februar DR i 400 meter indendørs for kvinder (Sara Slott Petersen) 
    
  13. februar Kvindernes landshold slår Norge og Finland i landskamp 
    
  21. februar DR i 60 m hæk indendørs for mænd (Andreas Martinsen) 
    
  27. februar DR i 200 m indendørs for kvinder (Sara Slott Petersen) 
    
  1. marts Et samarbejde mellem Helsingør IF, Holte Atletik og Sparta AM resulterer i åbningen af 

det 3. talentcenter i dansk atletik efter sidste års åbning af Ballerup og Aarhus 
    
  29. marts – 3. 

april 
Tom O. Jensen, Inge Faldager og Anne Kirstine Jensen vinder alle guld ved Masters EM-
inde. Sidstnævnte vinder hele fire guldmedaljer. 

    
  14. april Aarhus Kommune indgår aftale med DAF om værtskab for Skole OL finale 2017-2019 
    
  9. maj DR i hammerkast for kvinder (Celina Julin) 
    
  29. maj DR i kvindernes 3.000 m forhindringsløb (Anna Emilie Møller) 
    
  8-11. juni Skole OL finale med deltagelse af 7.280 elever. 
    
  11. juni DR i kvindernes 3.000 m forhindringsløb (Anna Emilie Møller) 
    
  29. juni DR i kvindernes 3.000 m forhindringsløb (Anna Emilie Møller) 

    
  1-3. juli NM Masters – 240 medaljer – øverst i medaljestatistikken 
    
  10. juli Sara Slott Petersen Europamester 
    
  16. juli U18-europamester 
    
  12-21. august Historisk indsats af det danske OL-hold med OL-sølv, yderligere 2 semifinaler, 2 danske 

rekorder, europæisk U20-rekord og 6 årsbedste. 
    
  21. august Tangering af DR i 100 m hæk for kvinder (Mette Graversgaard) 
    
  1. september Aalborg AM bliver DAF’s 4. talentcenter 
    
  18. september Nye løbsrekorder i Copenhagen Halfmarathon, som undervejs lægger asfalt til verdens 

hurtigste 10 km tid de seneste 5 år 
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Organisationen 

Bestyrelsen 

Bestyrelsen konstituerede sig på første 
bestyrelsesmøde efter seneste årsmøde med 
forretningsudvalg bestående af formand og 
næstformand samt rådgivning fra forbundets 
direktør. Forretningsudvalget har afholdt møder 
løbende og rapporteret til den øvrige bestyrelse. 
 
Bestyrelsen har i det forgangne år afholdt følgende 
møder: 
 

 2015 
o 17. november 
o 17. december 

 2016 
o 25. januar 
o 9. marts 
o 26. april 
o 20. Juni 
o 20. september 

 
Referater af disse møder er tilgængelige på 
forbundets hjemmeside. 
Der er ydermere afholdt en række video 
konferencer som supplement til de formelle 
bestyrelsesmøder.  
 
De mange forandringer i idrætten generelt og 
atletik i særdeleshed; både internationalt og 
herhjemme, har medført et bestyrelsesår præget af 
overvejelser om langsigtet strategi, påvirkning af 
udviklingen omkring os, samt sparring med 
direktør i forhold til praktisk udførelse af de 
formulerede planer. 
 
Inter-organisatorisk samarbejde, doping, 
organisationsledelse, eventstrategi og ikke mindst 
forberedelserne af proces for den kommende 
strategiplan har fyldt meget. Bestyrelsen er således i 
langt højere end tidligere mere fokuseret på den 
strategiske ledelse end den operationelle udførelse. 
Det har vi som bestyrelse haft mulighed for grundet 
den ny organisationsstruktur og den administrative 
oprustning. Vi vurderer, at det har givet os gode 
resultater og vil fortsætte denne kurs. 
 

Åbent hus 

Forbundets medlemsskare bliver fortsat mere 
mangfoldig. Atletik, motion, gang og arrangører er 
blot hovedoverskrifter på områder, som hver for sig 
rummer mange variationer. Hver især har de 
særlige behov, som kræver særligt fokus. Som 
ledelse er det ikke let at få kontakt med 
græsrødderne i alle afdelinger. Og derfor indførte 
DAF’s bestyrelse i det forgangne år ”Åbent hus” 

arrangementer, hvor DAF’s formand inviterede alle 
til at komme til personlig dialog om vores fælles 
interesse. 
Første arrangement blev afholdt den 15. december, 
og der har siden været afholdt yderligere to ”Åbent 
hus” arrangementer. Tiltaget forventes videreført i 
det kommende bestyrelsesår. 
 

Komiteer 

Forventningerne med omlægning fra tidligere 
organisation til struktur med 4 komiteer har til 
fulde indfriet forventningerne. Således har flere 
engageret sig i organisationsarbejdet og dermed 
skabt et godt udgangspunkt for videre udvikling af 
det frivillige virke i DAF.  
Den indledende fase med konstituering og 
udarbejdelse af kommissorier, samt fastlæggelse af 
indsatsområder i regi af strategiplanen har helt 
naturligt krævet tid i dette første år. På trods heraf 
har de fire komiteer både været i stand til at 
forvalte deres nye rolle som besluttende myndighed 
for en række bestemmelser, håndtere aktuelle 
arrangementsrelaterede opgaver, planlægge og 
afholde konferencer og igangsætte udviklingstiltag. 
 
Foreningsudvikling, analyser og udvikling af 
aktiviteter inden for de respektive ansvarsområder 
har været prioriterede indsatser, og vil fortsætte i 
det kommende år. 
 

Sekretariatet 

Den ansatte stab har i det forgangne år returneret 
til en verden efter værtskabet for VM halvmaraton. 
Det succesrige arrangement var en 
vitaminindsprøjtning for organisationens kapacitet 
på stabsniveau, og vi har i det forgangne år haft held 
med at videreføre kompetenceopbygningen blandt 
de ansatte ved at overføre mandskab til varetagelse 
af den videre udvikling af Skole OL, samt ”Bevæg dig 
for livet” samarbejdet med DGI og DIF. 
Derfor står vi i dag med et alsidigt sekretariat, som i 
langt højere grad end tidligere er i stand til at 
udføre de strategier, som er defineret af årsmødet i 
strategiplan.  
At så stor en del af den daglige drift er baseret på 
projekter, samtidig med, at den basale 
administration reelt er reduceret de seneste 5 år, er 
dog ikke problemfrit. Vi har formået at opbygge en 
stab med faglige kompetencer og arbejdsopgaver 
inden for det tekniske, det uddannelsesmæssige og 
senest det konkurrencemæssige område, men en 
optimal understøttelse af det frivillige arbejde inden 
for det traditionelle virke er vi stadig ikke i mål 
med. DAF er i dag et helt andet og bedre sted, end 
for blot fem år siden. Og denne udvikling vil vi gerne 
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fortsætte, med fokus på merværdi ikke blot for 
projekter men for de traditionelle kerneindsatser. 
 

Medlemstal 

Jf. seneste medlemsopgørelse har Dansk Atletik 
Forbund 40.040 medlemmer, hvilket er lig en 

tilbagegang på ca. 1.500 medlemmer, hvoraf ca. 500 
kan tilskrives de 10 foreninger, som ikke har 
registreret.  
Historisk set er årets medlemstal det 5. største 
nogensinde, men vi kan altså konstatere en mindre 
tilbagegang for 2. år i træk. 

 
 

  
 
 
Samtidig har forbundet oplevet en netto tilgang på 5 
foreninger således, at der nu er registreret 253 
medlemsforeninger af DAF. 
 
Sammenlignet med andre idrætsgrene skiller atletik 
sig ud de seneste ti år ved generelt at have oplevet 

større fremgang i antal medlemmer end de øvrige 
idrætsgrene. Til gengæld er antallet af foreninger 
forblevet stort set uændret, hvorimod de øvrige 
idrætsgrene gennemsnitligt har haft en fremgang på 
næsten 20 %. 

 
 

  
 
Alt i alt er der derfor grund til generel tilfredshed 
med udviklingen på området. Men der er også 
grund til at tage udviklingen alvorligt på bestemte 
områder. Mens vi de seneste 10 år har fået 25 % 
flere medlemmer under 12 år og over 60 år, har vi i 
samme periode oplevet en halvering af 
medlemsantallet i alderen 19-24 år. 

Og mens tilvæksten for de yngste og de ældste i høj 
grad skyldes vækst i antal borgere i aldersgruppen, 
er faldet for de 19-24 årige snarere betinget af en 
markant tilbagegang i foreningernes evne til at 
hverve medlemmer i aldersgruppen. Således er det i 
dag 0,3 % af danskere i alderen 19-24 år, som er 
medlem af en DAF-forening, mens 
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rekrutteringsgraden for 20 år sien var næsten 3 gange så høj. 
 
 
 

  
 
 
Der har i de seneste årtier været rettet fokus mod 
problemstillingen med faldende rekruttering af de 
yngste seniorer. Foreløbig har de forskellige tiltag 
ikke formået at vende den negative udvikling, og vi 
må konstatere, at fastholdelsesprojektet, som har 
løbet de seneste 2 ½ år, muligvis har igangsat en 
udvikling, som rummer løsningen – men det er i 
givet fald ikke noget, som har vist sig i 
medlemstallene endnu.  
 
I de kommende år vil antallet af unge danskere 
stige, hvilket vil afhjælpe problemet, men samtidig 
vil antallet af de yngste borgere og de 40-49 årige, 
som er kernepublikummet i vores 
motionsarrangementer, falde drastisk. 
Som idræt er det nødvendigt, at vi forholder os 
kritisk til, hvor attraktive vores aktiviteter er for 
borgerne i vores lokalsamfund. Hvis vi ikke ændrer 
på vores aktiviteter, vil vores medlemstal lokalt og 

nationalt i høj grad afhænge af ændringerne i 
befolkningens sammensætning. 
 

Grønt forbund 

Siden 2010 har specialforbund under DIF kunnet 
ansøge om at blive miljøcertificeret. En certificering, 
som kræver opfyldelse af flere krav. Hidtil har 15 
forbund opnået stemplet, og i maj blev kredsen så 
officielt udvidet med indlemmelse af Dansk Atletik 
Forbund. Det skete ved årsmødet i DIF, hvor 
formand for DAF, Karsten Munkvad, fik overrakt det 
synlige bevis af miljøordfører i DIF, Niels-Christian 
Levin. 
For DAF har den særlige indsats ligget i 
certificeringen af motionsløb i Danmarks Officielle 
Løbskalender – med fokus på kvalitet og 
bæredygtighed. 
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Antidoping og organisationsledelse 

Få uger efter årsmødet 2015 offentliggjorde 
WADA’s uafhængige undersøgelseskommission en 
rapport om doping i Rusland. Denne rapport 
påvirkede ikke blot international idræt med 
udelukkelse af russisk atletik; rapporten fik også 
markante konsekvenser for arbejdet i Dansk Atletik 
Forbund. 
Fra den første rapport udkom, har DAF forsøgt at 
præge såvel debat som beslutningsproces.  
 
Den ene sag har fulgt den anden, og forbundets 
ledelse har brugt betragtelig tid på at forholde sig til 
de aktuelle sager og engagere sig i drøftelserne.  
Det har kostet mange kræfter. Og ikke kun i form af 
tid brugt på at læse rapporter og deltage i debatter. 
Således valgte DAF at trække et indsendt bud på VM 
halvmaraton 2018. Det gjorde vi, da det ved 
deadline endnu ikke stod klart, hvilke valg IAAF 
som organisation ville træffe ift. antidoping og 
organisationsledelse. Et sådant bud er en 
omfattende proces med væsentligt 
ressourceforbrug, såvel økonomisk som 
tidsmæssigt.  
beslutningen om at trække et bud, vi selv følte var 
vores hidtil bedste produkt, var ikke nem. Men 

samtidig var situationen et tydeligt eksempel på, at 
der i denne kontekst ikke kan gås på kompromis. 
 
Vi har også måttet ændre en række procedurer for 
vores nationale arbejde. Således afslørede en 
artikelserie i Politiken, at kontrol af eventuelle 
dopingsanktioner for eliteløbere ved danske 
motionsløb ikke var tilstrækkelig. Avisen påviste, at 
det nuværende system anvendt af forbund og 
arrangører slet ikke var tilstrækkeligt, og vi har 
derfor siden udviklet anden procedure, som gerne 
skal sikre os i denne sammenhæng fremadrettet. 
 
Der forestår stadig et stort arbejde på dette område. 
Rusland er fortsat udelukket fra al atletik, og 
yderligere 5 nationer er under observation for 
deres mangelfulde antidoping indsats. 
Den 3. december skal DAF sammen med de øvrige 
213 andre nationale atletikforbund stemme om 
vedtagelse af nye vedtægter for IAAF. DAF har i 
processen søgt at bidrage til udviklingen af nye 
vedtægter, og det fremlagte forslag vil få DAF’s 
opbakning. 

 
 

Mest testede idrætsgrene (i regi af Anti-doping Danmark) 
1 Cykling 246 (244) 

2 Triathlon 180 (164) 
3 Atletik 129 (131) 
4 Håndbold 124 (123) 

5 Svømning 108 (112) 
6 Roning 105 (101) 
7 Fodbold 104 (135) 

Stab 

DAF har p.t. 19 ansatte medarbejdere. Hovedparten 
har haft daglig arbejdsplads på kontoret i Idrættens 
Hus i Brøndby, men der er også medarbejdere 
placeret hos DGI i Vingsted, samt i Aarhus på 
Aarhus 1900’s kontor.  
 
Den anførte fordeling er kun til dels retvisende, da 
der foregår stort samarbejde og udveksling af 

arbejdskraft på tværs af områder.  Ydermere er 
enkelte medarbejdere fordelt på flere områder. 
 
Udvidelsen af staben er sket via adskillige projekter. 
Således er de administrative omkostninger i dag på 
niveau med 2010, mens lønomkostninger på 
projekter er mangedoblet. 
 

 

  

Administration

Atletik

Elite

Skole OL

Bevæg dig for livet

Kommunikation

-1 1 3 5 7 9 11 13 15 17 19

Stab
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Internationalt arbejde 

DAF har i det forgangne år været repræsenteret internationalt på følgende poster: 
 

Valgte og udpegede poster 

IAAF  
Road Running Commission Jakob Larsen 
IAAF Women’s Committee Jakob Larsen 
  

European Athletics  

EA MF Development Commission Jakob Larsen 
EA Running Expert Group Jakob Larsen (formand) 
EA arbejdsgruppe – ny støtte struktur Jakob Larsen 
EA CEO Conference planlægningsgruppe Jakob Larsen 
EA U18 mesterskaber, International kapgangsdommer Inge-Marie Schöler 
  

European Masters Athletics  
EMA Technical Director Martin Roald-Arbøl 
  
Nordisk atletik  
Nordisk kongres Karsten Munkvad (formand siden 1/9 2016) 
Nordisk teknisk komité Martin Roald-Arbøl (formand) 
Nordisk kapgangskomité Hans Christensen 
  

Danmarks Idrætsforbund  
DIF udviklingsudvalg Torben Dan Pedersen 
Arbejdsgruppe – ny støttestruktur Karsten Munkvad 
DIF Ambassadør Birthe Steenberg 
 
 
 

  

Site visit fra European Masters Athletics forud for næste års EMACS i 
Aarhus. Martin Roald-Arbøl (nr. 2 nederst fv.) er nuværende EMA 
Technical Delegate. 
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Elite 

2016 blev et år præget af fortsat fremgang efter et 
succesrigt 2015. 
 
Europamesterskabet og OL-sølv til Sara Slott 
Petersen og hendes træner Mikkel Larsen står 
naturligvis som et lysende højdepunkt – ikke bare 
inden for atletikken, men også i dansk idræt om 
helhed. Og det står ikke alene.  
Efter Anna Mark Helwighs overbevisende sejr ved 
det 1. U18-EM nogensinde har dansk atletik nu 4 
regerende europamestre for senior, U20 og U18 – 
en situation som er uden fortilfælde i forbundets 
lange historie. 
 

 
 
EM udgjorde en formidabel generalprøve på OL, og 
med et EM-guld, yderligere 3 finaleplaceringer, og 
Andreas Bube blot 0,15 sekund fra sin 3. EM-finale 
på stribe, overgik vi forventningerne med en god 
indsats af holdet som helhed. 
 

Olympiske lege 

Sara Slott Petersens OL-sølv var i sig selv en 
fænomenal præstation, som let overstråler alt. 
Derfor er det værd at fremhæve holdets samlede 
indsats. Hvor vores hold i en årrække havde svært 
ved at hævde sig i mesterskabsregi, var vi nu blandt 
de absolut bedste nationer i forhold til at præstere. 
Medalje, danske rekorder, U20-europarekord, 
årsbedste til 75 % af holdet – et resultat, som vores 
atleter, deres trænere, foreningerne og alle, som er 
en del af vores fællesskab, kan se tilbage på med 
glæde og stolthed.  
 
Og glæden og stoltheden er ikke begrænset til 
resultaterne – vi ser også toneangivende atleter 

med klare holdninger til doping, stor anerkendelse 
af foreningslivets betydning og græsrøddernes 
opbakning. Kort sagt rollemodeller for en hel 
generation af unge atletikudøvere. 
 

Stadig plads til forbedring 

Midt i glæden over de mange fremgange, er der 
stadig muligheder for forbedringer og optimeringer. 
Vi har på eliteområdet nået langt de seneste par år, 
men der er stadig potentiale til langt mere. 
Vi må fortsat se med misundelse på bredden af 
eliten i de øvrige europæiske lande med en 
befolkning af tilsvarende størrelse. 
 

 
 
  
En stor del af forklaringen på dette findes i vores 
lave rekruttering af børn og unge. Der er således 
tilstrækkeligt mange børn og unge i Danmark til 
langt bedre resultater – de er bare ikke medlemmer 
af vores foreninger. Sammenligner vi med de øvrige 
eksempelvis Norge og Finland har vi ca. samme 
effektivitet i forhold til at få udviklet elite. Til 
gengæld halter vi gevaldigt efter, når det drejer sig 
om at rekruttere medlemmer fra den unge del af 
befolkningen. På dette område har vi 
”østeuropæiske tilstande” og er langt efter vores 
nordiske kolleger. 
 
Så mens vi kan se tilbage på en rigtig flot elitesæson, 
skal vi være opmærksomme på det 
forbedringspotentiale, som ligger i blot at blive flere 
medlemmer. 
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Talentudvikling 

 
Den forgangne sæson blev endnu et år, hvor vores 
yngste udøvere demonstrerede, at de sagtens kan 
være med i kampen mod de øvrige nationers bedste 
jævnaldrende.  

Det startede formidabelt med en bronzemedalje til 
U20 pigernes hold ved EM – vores første medalje i 
holdkonkurrencer på det niveau nogensinde. Siden 
fulgte Anna Mark Helwighs sejr ved U18-EM i 
pigernes forhindringsløb, og alt i alt bød sommeren 
på 5 finalepladser ved diverse 
ungdomsmesterskaber. 
 
På det strukturelle område er vores eksisterende 
talentudvikling, som hidtil har været funderet på 2 
elitekraftcentre med regionalt ansvar, udvidet med 
4 ATK-talentcentre. 
De 4 ATK-TC i Ballerup, 
Helsingør/Holte/København, Aalborg og Aarhus 
danner nu rammen om den decentrale 
talentudvikling, som supplerer den centrale 
talentudvikling. 
De eksisterende EKC er nu hjemsted for 
talentudviklingens tiltag for de udøvere, som er 
længst fremme i udvikling og/eller p.t. udviser 
størst potentiale. 

  

 

Bevæg dig for livet 

Dansk Atletik Forbunds samarbejde med DGI, i 
dagligdagen omtalt som ”Bevæg dig for livet – løb”, 
har nu knap 2 år på bagen, og vi nærmer os dermed 
det afsluttende år i den første projektperiode. 
Det langsigtede mål for samarbejdet er at få 
100.000 flere mennesker til at løbe, og 50.000 flere 
skal løbe i forening. 
Overordnet set er resultaterne blandede; ganske 
vist har vores foreninger på et år fået mere end 
4.000 flere løbere i medlemsskaren, men samtidig 
viser de seneste tal, at antallet af danskere, der 
løbetræner, om end fortsat imponerende højt, er 
faldende. 
Udviklingen er ikke helt uventet, og vi vil i den 
kommende tid udvide tiltagene for at udbyde flere 
aspekter af vores aktiviteter i regi af ”Bevæg dig for 
livet”. 
 
Mens arbejdet med projektets delmål indenfor 
uddannelse og events forløber planmæssigt, har 
opstart af GoRun og foreningsudvikling været 
forbundet med væsentligt mere forberedende 
arbejde end oprindeligt forventet.  
 
 

 
 
 
Der er løbende foretaget justeringer, og vi forventer 
fortsat at kunne levere resultater i 
overensstemmelse med hovedparten af målene i 
projektaftalen. 
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GoRun 

Et bærende element i ”Bevæg dig for livet” er 
GoRun. 
 
GoRun er ganske simpelt nye, enkle og 
landdækkende løb for alle, der har lyst til at være 
med.  
 
GoRun er ikke en konkurrent til eksisterende 
motionsløb. De skal derimod ses som første led i en 
fødekæde, som gerne skal føre til nye medlemmer 
og deltagere i foreningerne og deres arrangementer. 
 
Løberne er gratis, de er for alle - uanset 
løbeerfaring, alder, køn, niveau og social status. Og 
formålet er at give potentielle løbere en god 
oplevelser i et fællesskab, hvor alle kan være med. 
 
I løbet af de kommende år ønsker vi at arrangere 
GoRun-løb i landets kommuner én gang om ugen. 
Arrangørerne er foreninger, kommuner og 
privatpersoner. 
 
GoRun giver nye muligheder til jeres forening og 
løbeklub, som blandt andet omfatter, at man får 
adgang til et nyt, enkelt og let tilgængeligt 
løbekoncept. 
Man bliver som forening også del af et 
landsdækkende netværk og løbeinitiativ. 
Vi samarbejder om markedsføring af de lokale 
GoRun-løb over for nye løbere og lokalbefolkningen 
generelt - inklusive kommunen. 
 
P.t. har vi lanceret 31 lokale GoRun. De indledende 
erfaringer viser, at GoRun kan noget, som mange 

motionsløb ikke kan. Således taler GoRun i langt 
højere grad til et lidt ældre og mindre aktivt udsnit 
af befolkningen. Vi vil derfor i kommende år i 
stigende grad tænke ”walk” ind i denne kontekst.  
 

Cross Nationals 

Samarbejdet med DGI har også medført en 
udvikling af den årlige vinterturnering i 
cross/landevej, som i nyere tid har gået under 
navnet ”CrossChallenge. 
Turneringen relanceres i år i samarbejde med DGI 
under navnet ”Cross Nationals”. 1. runde udgøres af 
”European Halloween Cross”, et samarbejde mellem 
Lillebælt i Løb og DAF, og Danmarks første 
European Athletics Cross Country Permit 
nogensinde. 
 

 
 

Skole OL 

Skole OL 2016 afsluttedes formelt den 10. juni 2016 

efter fire dages finale på Østerbro Stadion. Samlet set 

blev der igen tale om en stor succes, hvor alle 

opstillede mål er nået.  

Det samlede aktivitetsniveau i årets skole OL er målt 

på opnåede resultater 4 gange større end dansk atletiks 

samlede aktivitet i 

baneatletikken. Der er udbetalt 

næsten ¾ million kroner i 

arrangørstøtte til vores 

foreninger, og såvel tilfredshed 

hos interessenter, samt 

vurderet kommunikativ 

gennemslagskraft overstiger 

igen forventningerne. 

Nu venter en ny tid for Skole OL, som i 2017 flytter 

finalen til Aarhus. Flytningen sker som resultat af 

drøftelser omhandlende kulturby, udvidet samarbejde 

med skoler og et muligt dansk værtskab for EM Cross 

2019. 

Og det er ikke kun flytningen, som markerer en ny æra. 

Således udvides Skole OL i det kommende år med 

andre idrætter. I skrivende stund er aftaler på plads 

med bueskydning, roning og eSport, og der pågår 

drøftelser med yderligere én idræt. 

 

Så mens vi tager hul på et nyt kapitel i Skole OL 

historien, er det for en stund værd at kigge bagud. 

Forud for IOC-sessionen i København 2009 fik Leif 

Dahlberg en ide; Skole OL skulle levendegøre 
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sessionens mange møder og knytte bånd mellem 

skolebørn og de olympiske værdier.  

Uden Leif ville 1.635 klasser ikke have været med i 

årets Skole OL. 

Uden Charlotte Beiter Bomme, krumtap i de seneste 8 

års finaler, ville 7.500 elever ikke have fået en 

oplevelse for livet i årets finale - som så mange andre 

har fået i de forgangne års finaler. 

Uden Spartas hjælpere og Bellahøj Skoles lærere og 

elever ville de 31 kvalifikationsstævner ikke have haft 

en finale at kæmpe om. 

Uden opbakning og stor indsats fra Kbh. Kommunes 

Søren Kragh og Lars Theilgaard var mange 

udfordringer ikke blevet håndteret med så stor 

kompetence. 

Uden de mange ledere og hjælpere fra atletikklubber 

rundt om i landet ville vi ikke have registreret mere end 

60.000 resultater i år. en kæmpe indsats har skabt en af 

dansk idræts helt store successer i år. 

Uden de mange, rigtigt mange, lærere, som har 

engageret sig, havde der ikke været et Skole OL, og 

uden den massive opbakning fra Danmarks 

Idrætsforbund samt Nordea-fonden og Trygfonden 

ville vi slet ikke have mulighed for at stå foran den 

spændende tid, som venter i regi af Skole OL. 

 

vi er nu i gang med at forberede næste års Skole OL. I 

skrivende stund har vi aftaler med 31 lokale arrangører. 

Og flere kommer til, inden næste års finale den 13.-16. 

juni i Aarhus.  

 

 

 
 

 
 

Uddannelse 

DAF’s uddannelse har i de forgange år været 
domineret af ”Fastholdelsesprojektet”, som nåede 
sin afslutning i det forgangne år. Men det betyder 
ikke, at der ikke har været aktiviteter på andre 
områder. Således registrerede vi i 2015 det højeste 
antal kursustimer der er registreret i forbundets 
historie. Mere end 14.000 kursustimer blev det til, 
svarende til mere end 55 timer pr. 
medlemsforening. 
 

Fastholdelsesprojekt 

Projektet, som havde som primært formål at 
uddanne 100 nye trænere, formåede i løbet af de 30 
måneder at arrangere følgende trænerkurser 
baseret på revideret og/eller helt nyt 
kursusmateriale:  
 

 11 børnetrænerkurser (1 eller 2 dage) på 
10 forskellige steder med i alt over 200 
deltagere  

 1 ungdomstrænerkursus (7 dage) med 40 
deltagere  

 1 ungdoms løbetrænerkursus (1 dag) med 
30 deltagere  

 12 videreuddannelseskurser med varighed 
fra 3 timer til 7 dage, blandt andet sprint 

klinik, og kursus i forbindelse med U20-EM 
i Eskilstuna. Over 200 deltagere i alt.  

 
I alt havde vi næsten 500 (496) deltagere i vores 
trænerkurser i løbet af projektperioden, hvilket er 
klart over vores oprindelige mål. 
Kursusevalueringerne var i udstrakt grad yderst 
positive, og mange trænere deltog i flere kurser. 
Dette kan vi selvfølgeligt være meget tilfredse med, 
men resultatet kunne også have været bedre. Vi var 
tvunget til at aflyse flere kurser på grund af 
manglende tilmeldinger.  
Oprindeligt var målet, at vi skulle køre alle niveauer 
igennem i løbet af projektperioden, men på grund af 
aflysninger kunne vi ikke leve op til det mål. 
Fremover kommer vi til at tilbyde kurser med 
længere mellemrum og satse på at bevare høj 
kvalitet i vores kurser. Udenlandske undervisere, 
som vi kunne bruge takket være bevilling fra 
Nordea-fonden, prøver vi også at finde midler til i 
fremtiden.  
 
Trænerlicens 
Projektet indebar også en indførelse af licenssystem 
for trænere. Systemet er ikke obligatorisk med 
mindre man har en rolle i forbundsregi. Det er dog 
tænkt som et hjælpende redskab til foreninger, der 
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gerne vil arbejde aktivt med vidensniveauet i deres 
trænerstab. Grundtanken er en uddannelse, der dels 
passer til den enkelte træners rolle og dels til 
alderen på trænernes aktive.  
Trænerlicens er tilknyttet uddannelsessystem og 
indløses som regel via en prøve i slutningen af 
trænerkurset. Trænere har også kunnet få deres 
licens via en ansøgning, på baggrund af erfaring og 
tidligere uddannelse. 
Trænerlicens blev indført efteråret 2014 og per 31. 
maj 2016 havde Dansk Atletik Forbund 395 
licenstrænere fordelt mellem 51 klubber. Fordeling 
er som følger:  
 

 194 børnetrænere  

 119 ungdomstrænere (inkl. 
ungdomstrænerlicens 1 & 2 samt ungdoms 
løbetrænerlicens)  

 45 juniortrænere  

 37 seniortrænere  
 
Betoningen af de yngre aldersklasser kan forklares 
med det faktum, at vi endnu ikke har arrangeret 
licensgivende grundkurser på junior- og 
seniorniveau men til gengæld var der mange kurser 
tilrettet til børne- og ungdomstrænere.  
 
Fremtidens atletikmiljø 
Rapporten ”Fremtidens atletikmiljø” udarbejdet i 
samarbejde med Idrættens Analyseinstitut, 
vurderer vi fortsat som et af de væsentligste 
dokumenter i vores strategiske arbejde; både på 
forbundsniveau og i klubregi. Rapporten er 
præsenteret for det europæiske atletikforbund og 
indgår i dokumentationen for arbejdet med en 
overordnet fælles europæisk strategi på området 
for de kommende år. Rapporten har vakt 
opmærksomhed i europæisk regi, hvor den 
underbygger fund gjort i andre lande, hvor 
problematikken med faldende antal medlemmer i 
de ældste ungdomsklasser er et generelt billede. 
 
Make Athletics Happen 
Sluttelig gav projektet også mulighed for at starte 
ungdomsleder programmet ”Make Athletics 
Happen” op. Uddannelsens formål er skabe 
fremtidens ledere i dansk atletik og lade de unge 
skabe nye aktiviteter og events i klubberne.  
Uddannelsen sigter mod at give deltageren tryghed, 
mod og kompetencer til at påtage sig et lederansvar 
og få praktisk erfaring med projektafvikling. 
Samtidig giver det den unge mulighed for i sit 

projekt at få atletikken til at ske i tæt samarbejde 
med sin klub. Målet er kort sagt at få flere unge 
ledere i foreningerne.  
Efter en overvældende succesrig start i 2015 med 
23 unge deltagere fordelt på 11 klubber satsede vi 
på at starte igen med version 2 til efteråret 2015. 
Trods interesse vist for uddannelsen modtog vi et 
utilfredsstillende antal tilmeldinger til uddannelsen, 
hvilket betød, at vi valgte at udskyde starten til 
senere tidpunkt. Vi undersøger i skrivende stund 
mulighederne for at lancere uddannelsen i et 
tværidrætsligt regi således, at vi hvert år kan 
udbyde uddannelsen til unge potentielle 
atletikledere. 
 

Ledere og dommere 

Udover ”Make Athletics Happen” har der været en 
række mindre initiativer målrettet ledere, som har 
været relateret til konkrete aktivitetsområder. 
Dette forventer vi videreført, hvor ikke mindst 
”Bevæg dig for livet” i de kommende år vil udbyde 
flere foreningsudviklingsforløb.  
 
Dommeruddannelsen og udviklingen af samme går 
fortsat i meget positiv retning. Teknisk komité er i 
skrivende stund ved at forberede ”European 
Athletics” godkendelse af det danske 
dommeruddannelsessystem - såvel systemet og 
materialerne. Dette forventes klar i løbet af 4. 
kvartal dette år. En EA godkendelse muliggør en 
overbygning på den danske uddannelse med en 
NTO-uddannelse - og senere en indstilling i 2017 til 
den næste ITO-uddannelse. 
Der er grund til tilfredshed med udviklingen på 
området. Således viste et seminar i regi af 
”European Athletics” i foråret 2016, at vores 
uddannelse står mål med langt hovedparten af de 
øvrige europæiske lande hvad angår varighed og 
niveau.  
 

ATK 

I det forgangne år blev ATK-serien (Aldersrelateret 
træningskoncept) udvidet med en bog om 
højdespring. De 120 sider og den kommende 
”Atletiktræning” grundbog indebærer, at vi samlet 
set har udgivet langt over 1.000 sider om træning 
for børn og unge. 
Mens arbejdet med yderligere udgivelser vil 
fortsætte i de kommende år, vil et stadig større 
fokus blive rettet mod implementeringen af ATK-
principperne i forbunds- og klubregi. 
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Arrangementer 

Danske mesterskaber 

 
Det forgangne år bød på følgende 27 mesterskabsarrangementer: 
 
Dato Mesterskab Sted Arrangør 

17/1 DM lang trail Tejn Tejn 
30/1 DM lang cross Esbjerg Esbjerg Sport & Event 
31/1 DM cross stafet Esbjerg Esbjerg Sport & Event 
13-14/2 DM-inde mangekamp Aalborg Aalborg AM 
27/2 DM-inde kapgang Skive Skive AM 
27-28/2 DM-inde Skive Skive AM 
5-6/3 DMU-inde Skive Skive AM 
12/3 DM 10 km Strib Lillebælt i Løb 
13/3 DM Masters inde Hvidovre Hvidovre AM 
19/3 DM kort cross Aarhus AGF 
1/5 DM 10 km og 20 km kapgang Vallensbæk Phønix 
14/5 DM 10.000 m Allerød Blovstrød Løverne 
4/6 DM 30 km kapgang Odense GK Frem Odense 
13-14/8 DM Masters Hvidovre Hvidovre AM 
13/8 DM 100 km Viborg Viborg AM 
20-21/8 DM mangekamp København Sparta AM 
27-28/8 Store-DM Aarhus Aarhus 1900 
3-4/9 DMU København Sparta AM 
10/9 DM kort trail Viborg Viborg AM 
10/9 DT finale København Sparta AM 
11/9 DM kapgang bane Østerbro  
17-18/9 DM kastemangekamp Helsingør Helsingør IF 
18/9 DM halvmaraton København DAF/Sparta 
25/9 DTU finale Ballerup Ballerup AK 
25/9 DM Masters hold Greve Hvidovre AM 
1/10 DM 50 km kapgang  Eskilstuna (SWE) Svenske mesterskaber 
2/10 DM maraton Odense H.C. Andersen Marathon 
 
 
Årets centrale DM-begivenhed, Store-DM afholdtes 
med succes i Aarhus, hvor 600 betalende tilskuere 
overværede konkurrencerne, som bl.a. bød på flere 
af de hjemvendte OL-deltagere. 
 
Deltagerantallet var det højeste de seneste 10 år, 
men på disciplinniveau er der stor spredning. I flere 
discipliner så vi rekorddeltagelse, mens andre 
discipliner nærmer sig den nedre grænse for 
godkendelse som DIF-mesterskab. 
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Ligesom deltagerantallet er der også fremgang at 
spore i resultatniveauet. Således evaluerede all-
athletics.com årets Store-DM som det stærkeste de 
seneste 6 år (hvorfra der foreligger 
resultatevaluering). 
 
 

 
 

Det var ikke muligt at afholde DM 24 timer i 2016, 
da dialog med potentielle arrangører ikke fandt en 
brugbar model. Der er dog fundet arrangør til 
mesterskabet i 2017. 
 
Med undtagelse af enkelte kapgangsmesterskaber 
er der fastlagt arrangører til samtlige danske 
mesterskaber i 2017. De resterende forventes 
fastlagt inden årsskiftet. Ligeledes er der indgået 
aftaler og/eller igangværende drøftelser med 
foreninger om værtskaber af mesterskaber i 2018 
og 2019. 
 
Omfanget af danske mesterskaber er i dag 
betragteligt, og vi er i dag blandt de lande i verden, 
som har absolut flest nationale mesterskaber i 
atletik. Vi vil i det kommende analysere DM-
programmet for at afstemme vores udbud med det 
egentlige behov. 

 

Nordic 10.000 m Challenge 

Den 14. maj var DAF og Blovstrød Løverne værter 
for det årlige nordiske mesterskab i 10.000 m; 
Nordic 10.000 m Challenge. 
Mesterskabet dannede også ramme for de danske 
mesterskaber for seniorer og Masters, hvilket gav et 
væsentligt højere deltagerantal i arrangementet end 
vanligt (dog afholdt på denne måde flere gange i 
Danmark). 
 

Arrangementet var en succes, 70 % af de 
internationale deltagere vendte hjem med 
personlige rekorder, og de deltagende hold var 
tilfredse med den tekniske afvikling. 
Det ændrer dog ikke ved, at dette arrangement, som 
også finder sted i Danmark i 2017/2018 har behov 
for nytænkning. Dette er et vedvarende tema i 
møder blandt de nordiske lande, og fremtiden for 
dette arrangement må p.t. vurderes som usikker. 

 

 

Copenhagen Halfmarathon 

Danmarks største halvmaraton og eneste IAAF 
Silver Label løb i Norden fik i sin 2. udgave 
konsolideret sig som et løb i absolut verdensklasse. 
 
 

”This race is an absolute classic now” 
 

David Katz 
medlem af IAAF Technical Committee  

teknisk ansvarlig for målområde ved OL og New York 
City Marathon 

 
 
Også i dette løb mærkede vi tendensen til 
tilbagegang i deltagertal, men det ændrede ikke ved, 
at 22.000 tilmeldte løbere fik en løbsoplevelse, som 
vi er stolte og tilfredse over at have leveret. Løbet 
har indtil nu nået samtlige mål, som er stillet 
samarbejdspartnere i udsigt, og vi har samtidig 
formået ikke blot at etablere en international 
topbegivenhed på dansk grund, men også komme 

med i kapløbet om at være Danmarks største 
tilbagevendende idrætsbegivenhed. 
At løbet samtidig fremstår højt oppe på en lang 
række lister over de hurtigste løb i verden, 
bekræfter os i troen på, at vi en dag får en 
verdensrekord at se på dansk grund – og at det nok 
ikke kommer til at vare særligt længe. 
 
10 hurtigste halvmaraton felter seneste 5 år: 
1.       Ras Al Khaimah (2013) 9.867 p 
2.       Prag (2016) 9.714 p 
3.       VM København (2014) 9.683 p 
4.       CphHalf (2016) 9.666 p 
5.       Ras Al Khaimah (2016) 9.663 
6.       New Delhi (2011) 9.662 p 
7.       Ras Al Khaimah (2015) 9.652 p 
8.       Lille (2012) 9.634 p 
9.       New Delhi (2015) 9.633 p 
10.   VM Cardiff (2016) 9.629 p 
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En ekstern effektanalyse af løbet i 2015 
dokumenterede efterfølgende en effekt på turisme 
omsætning på 15,6 mio. kroner. Samme 
undersøgelse bliver udført i denne tid, og med en 

stigning i udenlandsk deltagelse på næste 50 % 
forventer vi også på denne front rigtigt gode 
resultater. 

 

Internationale værtskaber 

Siden værtskabet for VM halvmaraton 2014, er der 
blevet arbejdet med afdækning af potentialer i 
mulige værtskaber for internationale mesterskaber.  
Vi afleverede i efteråret 2015 et bud på værtskabet 
for VM Halvmaraton 2018 md udgangspunkt i et 
arrangement, som på mange punkter ville have 
været fundamentalt anderledes end VM 2014. Vi 
ønskede at lave en tre dages løbefest med tilbud til 
alle uanset formåen. Da afgørelsen om værtsby 
skulle træffes, var det endnu uklart, hvilken retning 
IAAF ville bevæge sig i efter de mange afsløringer 

om korruption og svindel. Vi var derfor ikke rede til 
igen at være værter for IAAF, og trak følgelig 
buddet. 
 
Et projekt om EM-inde på dansk grund er også 
blevet skrinlagt, da det ikke lykkedes at etablere 
den nødvendige finansiering til et mesterskab i den 
form, vi gerne så det. 
 
Der arbejdes p.t. med bud på hhv. EM Cross 2019 og 
et VM Masters i 2020 alternativt 2022. 

 

Økonomi 

Dansk Atletik Forbunds regnskab udviser et 
negativt årsresultat på 211 tkr. mod et budgetteret 
overskud på 87 tkr. 
 
Forbundets indtægter steg i 2015 med 19 % og er 
siden 2010 steget med 148 %. 
 
Væsentligste forklaringer på seneste års stigning er 
det store projekt med DGI ”Bevæg dig for livet”, 
samt øgede fondsmidler til fastholdelsesprojekt.  
 
Samtidig steg omkostningerne med 26 %, og er over 
seneste 5 år steget med 138 %. 
 
Årets markante stigning skyldes opstart af ”Bevæg 
dig for livet”, udvidelse af Skole OL, samt øgede 
lønomkostninger for DAF’s administration. 
 
Regnskabet for 2015 udviser en stor tilvækst i 
tilgodehavender. Dette skyldes primært 
fondsmidler tilknyttet ”Bevæg dig for livet” samt 
Skole OL, som ved regnskabsårets udgang endnu 
ikke var kommet til udbetaling, hvilket dog er sket 
siden.  
 
Det negative resultat for året afspejler usikkerheden 
ved de mere projektbaserede aktiviteter, og som 
indebærer en større risiko og flere udfordringer 
med flere usikre indtægtskilder og større aktivitet i 

samarbejde med eksterne partnere, hvor styringen 
vanskeliggøres af at beslutningskompetencen og 
disponering ikke alene ligger hos DAF. 
 
Der er i 2015 opnået yderst tilfredsstillende 
resultater på en lang række områder, men 
økonomisk er resultatet ikke tilfredsstillende. 
Således er der behov for at forbedre forbundets 
egenkapital over de kommende år. 
 
Da problemstillingerne forbundet med 
projektbaserede aktiviteter i samarbejde med 
eksterne partnere fortsætter i 2016, er resultatet 
for 2016 forbundet med usikkerhed. Der er allerede 
foretaget tiltag i 2016 der gør, at der fortsat 
forventes et beskedent overskud for 2016.  
 
Administrationen vil efter årsmødet fremlægge en 
plan for DAF’s bestyrelse med henblik på at foretage 
besparelser og forøge indtægtsgrundlaget, således 
at der kan ske en retablering af forbundets 
egenkapital. 
 
Det er bestyrelsens vurdering, at en styrket 
økonomistyring vil være et fokusområdet for 2016, 
herunder særligt på projekterne ”Bevæg dig for 
livet” og ”Skole OL”, hvor DAF er ansvarlig for 
økonomien. 
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Note 2015   
 

Budget 2015 
 

2014 

Indtægter     
 

  
 

  

DIF-tilskud 
 

9.549.786 
 

7.568.000 
 

5.439.661 

Tilskud, Team Danmark 
 

2.002.361 
 

2.000.000 
 

1.988.000 

Tilskud, Undervisningsministeriet 
 

26.652 
 

27.000 
 

27.681 

Kontingent/licenser 
 

831.650 
 

815.000 
 

775.500 

Andre tilskud 
 

74.044 
 

80.000 
 

180.350 

Uddannelse 
 

64.584 
 

-88.000 
 

21.194 

Arrangementer, netto 
 

230.153 
 

249.000 
 

-64.975 

Veteranudvalg 
 

12.854 
 

-36.400 
 

-21.698 

Sponsorindtægter, Skole OL 
 

2.200.000 
 

2.700.000 
 

1.828.098 

Sponsorindtægter, MotionDanmark 
 

0 
 

0 
 

2.000.000 

Tilskud Fastholdelsesprojekt, Nordea Fonden 
 

1.130.000 
 

1.470.000 
 

685.000 

CPH Half 2015/VM Halvmarathon 2014 
 

167.248 
 

700.000 
 

917.933 

Øvrige indtægter   160.397 
 

0 
 

47.706 

Indtægter i alt   16.449.730 
 

15.484.600 
 

13.824.450 

Omkostninger     
 

  
 

  

Breddekonsulenter 
 

0 
 

15.000 
 

0 

Motionsudvalg 
 

0 
 

0 
 

48.392 

Rekord- & Statistik 
 

2.200 
 

3.200 
 

9.087 

Elite 
 

3.753.020 
 

3.460.450 
 

3.720.550 

Idrætsudvalg, netto 
 

43.195 
 

133.000 
 

70.573 

Dommeraktiviteter 
 

38.655 
 

50.000 
 

31.826 

Børne- & Ungdomsudvalg 
 

58.500 
 

118.300 
 

88.858 

Diverse udvalg 
 

16.579 
 

47.400 
 

8.859 

Bestyrelse 
 

230.996 
 

210.000 
 

257.290 

Kontorhold 
 

2.424.564 
 

2.184.000 
 

1.942.762 

Bevæg dig for livet 
 

4.755.778 
 

2.900.499 
 

1.406.928 

Information/PR 
 

755.528 
 

788.500 
 

538.789 

Skole-OL 
 

3.504.191 
 

4.050.500 
 

2.845.586 

MotionDanmark 
 

0 
 

0 
 

1.396.359 

Fastholdelseprojekt   1.077.389 
 

1.436.000 
 

827.957 

Omkostninger i alt   16.660.593 
 

15.396.849 
 

13.193.817 

       

Årets resultat   -210.863 
 

87.751 
 

630.634 
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